

中国健康心理学杂志

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



顾瑜琦 主任医师,教授 曾在第四军医大学等军事医学院校、美国、加拿大、意大利学习和研修。发表论文数10篇。主编或参编全国教材、审订著作60余部。国际健康科学研究会理事长、历任中华医学会等相关学会的理事、常务理事及副理事长、美国中山医院顾问医师、客座教授等。

ISSN 1005-1252



9 771005 125074

中国心理卫生协会
CHINESE ASSOCIATION FOR
MENTAL HEALTH



2013年 第21卷 第 7期
Volume 21 Number 7 July 2013

7 期
Volume 21 Number 7 July 2013

中国健康心理学杂志 2013 年第 21 卷第 7 期

目 次

精神卫生

- 癫痫患者和配偶生存质量状况的比较研究 李晨 郎森阳 (961)
躯体性疼痛症状对初诊抑郁症患者生活质量评分影响 吴江颖 吴凡 (964)
开放式病房住院精神分裂症患者的照料者主观负担及影响因素 徐彩霞 李美银 杜韵华等(966)
西酞普兰对产后抑郁的早期干预影响 孙佳文 甄庆伟 (968)
产后抑郁症患者认知模式与人格特质 陈玲玲 许华山 陈 瑶(970)
抑郁症的完美主义人格特征 邱致燕 张 斌 谢静涛 (972)
认知—存在团体对社区慢性精神分裂症患者的干预效果 王成艳 程明明 盛铭钧 (974)
氟伏沙明联合小剂量奎硫平治疗体像障碍对照研究 陈运昭 刘亚丽 (978)
精神分裂症患者实施心理调节技能训练的效果 樊凌姿 刘亚丽 宋 丽 (979)
维、汉两族广泛性焦虑患者人格特征研究 杨 超 吕淑云 (981)
被关锁农村精神分裂症患者服药状态对家属病耻感的影响 孙建华 严保平 桑文华等(983)
度洛西汀治疗伴疼痛症状的女性抑郁症的疗效 熊 伟 王道金 张 恩 (985)
社区卫生服务中心对抑郁障碍识别与处理的临床水平评估 孙 薇 王 军 王志强 (987)
焦虑敏感青少年 α 波主频特点及对心理行为影响的早期干预 张晓明 (989)
社区精神分裂症患者病耻感与社会功能的关系 任 莉 肖 乐 张国富等(991)
近 12 年广泛性发育障碍就诊情况的资料分析 姜凌霄 刘文文 张林娜等(993)

心理评估

- 家庭功能评定量表的初步修订 李荣风 徐夫真 纪林芹等(996)

社会心理

- 大学生言语能力及职业成就的刻板解释偏差 欧阳敏 唐海波 姚 聘 (1000)
一般社会民众心理安全感状况的调查研究 方圣杰 吴晓燕 张 林 (1034)

心身医学

- 冠心病患者 A 型性格的相关因素研究及随访 周建芝 穆树敏 薄海美等(1003)
影响类风湿性关节炎患者心理健康的因素 杨均芳 齐慧贞 (1005)

心理干预

- 团体咨询对改善肢体残疾大学生人际关系的效果 王丽萍 李香萍 刘志敏 (1007)
不同领导者团体心理干预改善新兵应对方式的比较 宁连才 张艳雁 王晓丽等(1009)
综合性心理干预对飞行人员睡眠障碍患者睡眠质量的影响 田 静 洪 威 高丽红等(1012)
认知行为疗法治疗精神分裂症后抑郁的研究 李 霞 谭洪华 (1014)

职业心理

- 深圳市社区护士工作压力与社会支持 黄远泉 李先荣 龚满英 (1016)
精神科医护人员工作满意度和组织承诺的关系 崔玉玲 王 平 吉 峰 (1018)
青少年劳教人员和中学生自我同一性与自尊、社会适应能力的关系 李 爽 陈 晓 (1021)
慢性创伤后应激障碍教师群体的抑郁症状及其影响因素 于少萍 游永恒 徐华春 (1025)
南昌市三甲医院护士心理健康状况与职业倦怠水平调查 邓科穗 林 武 谢秀英等(1027)
残疾人自我效能感、应对方式与心理健康 黄凌谊 罗莉华 (1029)

深圳市外来女务工心理健康状况及影响因素	王素平	(1032)
外企产线工人疲劳与情绪及睡眠质量的相关性研究	张占武	李萍 (1037)
军队特勤人员社会适应度及影响因素的调查	朱立红	周锡芳 (1039)
出租车司机心理健康状况	林大熙	魏玲 孔维娜等(1041)
高校青年教师职业倦怠与生存质量、自我和谐的关系	周喜华	(1043)
精神专科医院正式职工与临时工心理健康状况	王聪哲	马文有 岳玲梅等(1045)
煤炭企业管理者退休初期心理状况与社会支持、应对方式的关系研究	马新英	杨绍清 马文有等(1047)

儿童少年心理

留守儿童心理韧性与主观幸福感	刘旺发	蔡翥 (1049)
高中生自我差异的特点		曾细花 (1051)
减法心算事件相关电位早成分的研究	朱孔美	朱红梅 王东等(1054)
中学生认知情绪调节策略对焦虑的预测作用	贾惠侨	陈海燕 姚树桥等(1056)
某市中小学毕业班教师心理健康状况	张璐璐	肖华清 郑洪波等(1059)
儿童期受虐与酒依赖患者应对方式的相关研究	赵宗峰	邹韶红 董红斌等(1061)
在沪藏族初中生自杀意念与抑郁的现况及相关性	石军红	常向东 (1062)
唐山市高三学生高考前焦虑、抑郁状况	李志猛	杨阳 高静 (1065)
海口市高中生心理健康状况与人格因素	康延海	盛莉 彭晓兰等(1066)
中学生学业拖延与成就动机的关系	宋玉萍	李宛谕 陈晓丽等(1069)
菏泽市中小学生心理健康状况调查报告		周红梅 (1071)

大学生和研究生心理

3所高校大一新生述情障碍与心理健康现状	穆菁菁	孔蕾 李龙春等(1074)
大学生自我和谐与应对方式的特点及其关系	王红菊	李洁 曹永敏 (1076)
大学生焦虑人群箱庭作品特征分析		开治中 (1079)
内在因素主观评价对高考生主观幸福感的影响	邓香兰	王木生 (1082)
联合分析法在测量大学生对残疾人态度中的应用	陈光华	王奉娟 曹迪 (1085)
大学生正念对冗思和负性情绪的调节作用	邱平	罗黄金 李小玲等(1088)
不同类别军医大学生综合素质重复测量分析	鲁娟	周琳 (1091)
378名五年制师范专科学生心理健康状况调查报告	石丽君	杨丰榕 宫翠凤 (1093)
大学生希望感、自传记忆具体性与抑郁的关系	李涛	田晓红 (1095)
贫困大学生自我概念、成就动机及心理健康	张玉妹	孔令豪 (1097)
网络社会支持对大学生内隐、外显网络态度的影响	耿晓伟	张诗敏 (1100)
解释风格在生活事件与心理健康间的中介效应	马元广	李寿欣 (1102)
大学生社会排斥类型初探	吴惠君	孙靓樱 张姝玥 (1105)
民办高校贫困生的自我概念及应对方式	李丹	(1108)

综述

家庭功能与心身健康	贾岩	李建明 (1110)
高校辅导员在自杀预防中的工作策略	程云菲	赵久波 张小远 (1112)
完美主义与进食障碍的关系研究进展	张斌	谢静涛 (1115)
学习情感淡漠与拖延症的心理辨析	陈文婷	(1117)
强迫症的认知理论	田丽	胡纪泽 (1120)

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 21 Number 7 July 2013

- Quality of Life of Patients with Epilepsy and Their Spouses. Li Chen,Lang Senyang(961)
- The Influence of Psychogenic Pain on Quality of Life of First-treatment Major Depressive Disorders. Wu Jiangying,Wu Fan(964)
- Subjective Burdens and Its Influencing Factors of Caregivers of Schizophrenia Patients in Open Wards. Xu Caixia,Li Meiyi,Du Yunhua,et al(966)
- Early Intervention to Post-natal Depression by Using Citalopram. Sun Jiawen,Zhen Qingwei(968)
- Relationship between Cognitive Pattern of Patients with Postpartum Depression and Personality Traits. Chen Lingling,Xu Huashan,Chen Yao(970)
- Perfectionistic Personality of Depressive Disorder Patients. Qiu Zhiyan,Zhang Bin,Xie Jingtao(972)
- Efficacy of Cognitive-existential Group Intervention of Chronic Schizophrenics in Community. Wang Chengyan,Cheng Mingming,Sheng Mingjun(974)
- Fluvoxamine Combined with Small-dose Quetiapine in the Treatment of Body Dysmorphic Disorder. Chen Yunzhao,Liu Yali(978)
- Efficacy of Psychological Regulation Skills Training in Schizophrenic Patients. Fan Lingzi,Liu Yali,Song Li(979)
- Characteristic of Patients with General Anxiety in Ethnic Uigur and Han. Yang Chao,Lv Shuyun(981)
- The Influence of Medication State of Rural Shut Schizophrenic Patients on Family Members' Stigma. Sun Jianhua,Yan Baoping,Sang Wenhua,et al(983)
- Effects of Duloxetine in the Treatment of Painful Physical Symptoms in Female Patients with Depressive Disorder. Xiong Wei,Wang Daojin,Zhang En(985)
- Evaluation on the Clinic Level of Identification and Treatment for Depressive Disorder in Community Care Centers. Sun Wei,Wang Jun,Wang Zhiqiang(987)
- Basic Characteristics of Anxiety Sensitive Adolescents' α Wave and Early Intervention on Psychological Behavior. Zhang Xiaoming(989)
- The Relationship between Stigma and Social Function in Outpatients with Schizophrenia. Ren Li,Xiao Le,Zhang Guofu,et al(991)
- Clinical Survey on Pervasive Developmental Disorders during the Last 12 Years in Shanghai. Jiang Lingxiao,Liu Wenwen,Zhang Linna,et al(993)
- Revision of Family Assessment Device(FAD). Li Rongfeng,Xu Fuzhen,Ji Linqin,et al(996)
- An Implicit Verbal Ability and Career Achievement Research of Undergraduates with SEB. Ouyang Min,Tang Haibo,Yao Pin(1000)
- The Related Factors and Follow-up of Type A Personality Patients with Coronary Artery Disease. Zhou Jianzhi,Mu Shumin,Bo Haimei,et al(1003)
- Influencing Factors of Mental Health Status of Patients with Rheumatoid Arthritis. Yang Junfang,Qi Huiyuan(1005)
- The Effect of Group Counseling on Improving Limb Disabled College Students' Interpersonal Relationship. Wang Liping,Li Xiangping,Liu Zhimin(1007)
- The Improvement on Reaction Style of Recruits among Different Consultant Psychotherapy Group. Ning Liancai,Zhang Yanyan,Wang Xiaoli,et al(1009)
- Effect of Comprehensive Psychological Intervention on Sleep Quality in Aircrew with Sleep Disorder. Tian Jing,Hong Wei,Gao Lihong,et al(1012)
- Cognitive Behavior Therapy on Post-schizophrenic Depression. Li Xia,Tan Honghua(1014)

- Job Stress and Social Support of Community Health Nurses in Shenzhen.
..... Huang Yuanquan,Li Xianrong,Gong Manying(1016)
- The Relationship between Job Satisfaction and Organizational Commitment of Mental Health Workers.
..... Cui Yuling,Wang Ping,Ji Feng(1018)
- The Relationships between Juvenile Offenders and Middle School Students' Ego Identity and Self-esteem,Social Adaptability.
..... Li Shuang,Chen Xiao(1021)
- Depression Status and Related Factors in Teachers with Chronic Post-traumatic Stress Disorder.
..... Yu Shaoping,You Yongheng,Xu Huachun(1025)
- Mental Health Status and Job Burnout of Nurses in Third-class A Hospitals of Nanchang.
..... Deng Kesui,Lin Wu,Xie Xiuying,et al(1027)
- Self-efficacy,Coping Style and Mental Health of the Disabled. Huang Lingyi,Luo Lihua(1029)
- Mental Health Status and It's Influencing Factors of Female Migrant Workers in Shenzhen. Wang Suping(1032)
- The Public's Psychological Security. Fang Shengjie,Wu Xiaoyan,Zhang Lina(1034)
- Correlations between Fatigue,Emotion State and Sleep Quality of Foreign Capital Enterprise Line Workers.
..... Zhang Zhanwu,Li Ping(1037)
- Social Fitness and Influencing Factors of Special Service Personnel in Army. Zhu Lihong,Zhou Xifang(1039)
- Taxi Drivers' Mental Health. Lin Daxi,Wei Ling,Kong Weina,et al(1041)
- Job Burnout,Quality of Life and Self-harmony of Young Teachers in Universities. Zhou Xihua(1043)
- Mental Health Status of Formal and Short-term Workers in Psychiatric Hospital.
..... Wang Congzhe,Ma Wenyuan,Yue Lingmei,et al(1045)
- The Relationship between Social Support,Coping Style and Mental Health of Coal Enterprise
Managers in Retire Initial Period. Ma Xinying,Yang Shaoqing,Ma Wenyuan,et al(1047)
- Resilience and Subjective Well-being of Left-behind Children. Liu Wangfa,Cai Zhu(1049)
- The Characteristics of Secondary School Students' Self—Discrepancy. Zeng Xihua(1051)
- Early Components of Event-related Potential in Subtraction Mental Calculation.
..... Zhu Kongmei,Zhu Hongmei,Wang Dong,et al(1054)
- Prediction of Cognitive Emotion Regulation Strategies of Middle School Students on Anxiety.
..... Jia Huiqiao,Chen Haiyan,Yao Shuqiao,et al(1056)
- Mental Health of Graduating Class Teachers of Primary and Secondary Schools in Luoding City.
..... Zhang Lulu,Xiao Huaqing,Zheng Hongbo,et al(1059)
- Relationship between Coping Style of Patients with Alcohol Dependence and Childhood Abuse.
..... Zhao Zongfeng,Zou Shaohong,Dong Hongbin,et al(1061)
- Current Status of Suicidal Ideation and Depression for Junior High School Students from Tibetan in Shanghai.
..... Shi Junhong,Chang Xiangdong(1062)
- Anxiety and Depression among Senior 3 Students before College Entrance Examination.
..... Li Zhimeng,Yang Yang,Gao Jing(1065)
- Mental Health Status and Personality Factors among High School Students in Haikou City.
..... Kang Yanhai,Sheng Li,Peng Xiaolan,et al(1066)
- The Relationship between Academic Procrastination and Achievement Motivation of Middle School Students.
..... Song Yuping,Li Wanyu,Chen Xiaoli,et al(1069)
- Mental Health Condition of Primary and Secondary School Students in Heze. Zhou Hongmei(1071)
- The Status of Alexithymia and Mental Health in Freshmen from Three Different Categories of Colleges.
..... Mu Jingjing,Kong Lei,Li Longchun,et al(1074)
- College Students' Self Consistency and Congruence,Coping Style and Their Relationship.
..... Wang Hongju,Li Jie,Cao Yongmin(1076)

- The Characteristics of Sandplay Productions of Anxious Undergraduates. Kai Zhizhong(1079)
- The Effect of Intrinsic Factors' Subjective Evaluation on Subjective Well-being of Higher Vocational College Students. Deng Xianglan,Wang Musheng(1082)
- The Application of Conjoint Analysis on the Measurement of College Students' Attitudes towards People with Disabilities. Chen Guanghua,Wang Fengjuan,Cao di(1085)
- The Moderation Effect of Mindfulness in Relationship between Rumination and Depressive/Anxious of University Students. Qiu Ping,Luo Huangjin,Li Xiaoling,et al(1088)
- Repeated Measure Analyses of Compositive Diathesis of Different Sorts of Military Medical Undergraduates. Lu Juan,Zhou Lin(1091)
- 378 Five—year Normal College Students' Mental Health Condition. Shi Lijun,Yang Fengrong,Gong Cuifeng(1093)
- Relationship among College Students' Hope, Specificity of Autobiographical Memory and Depression. Li Tao,Tian Xiaohong(1095)
- The Relationship between Impoverished Students' Self-concept, Achieve Motivation and Mental Health. Zhang Yumei,Kong Linghao(1097)
- The influence of Online Social Support on University Students' Implicit and Explicit Internet Attitude. Geng Xiaowei,Zhang Shimin(1100)
- Explanatory Style as a Mediator of the Association between Life Events and Psychological Distress. Ma Yuanguang,Li Shouxin(1102)
- Social Exclusion Type of College Students. Wu Huijun,Sun Liangying,Zhang Shuyue(1105)
- Private College Poverty Students' Self-concept and Coping Style. Li Dan(1108)
- Family Function and Psychosomatic Health. Jia Yan,Li Jianming(1110)
- Work Strategies of Suicide Prevention for College Counselors. Cheng Yunfei,Zhao Jiubo,Zhang Xiaoyuan(1112)
- The Research Progress of Relationship between Perfectionism and Eating Disorder. Zhang Bin,Xie Jingtao(1115)
- Study on Apathy and Procrastination of Students. Chen Wenting(1117)
- Current Cognitive Theory of Obsessive—Compulsive Disorder. Tian Li,Hu Jize(1120)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第21卷 第7期
2013年7月15日出版

主 管:中 国 科 学 技 术 协 会
主 办:中 国 心 理 卫 生 协 会
编 辑 出 版:《中 国 健 康 心 理 学 杂 志》编 委 会
(北京德外安康胡同5号 邮编:100088)
电 话:0315—2245110
E-mail:jkxl@chinajournal.net.cn
<http://jkxl.chinajournal.net.cn/>
编 委 会 主 任:崔以泰
主 编:马 辛 执 行 主 编:李 建 明
编 辑 部 主 任:段 建 劲
责 任 编辑:李 蕊 库 雪 飞 英 文 编辑:杨 绍 清
印 刷:河 北 理 工 大 学 印 刷 厂
国 内 发 行:河 北 省 唐 山 市 邮 政 局
邮 发 代 号:18—285 (全 国 各 地 邮 局 订 阅)
国 外 发 行:中 国 国 际 图 书 贸 易 总 公 司(北京:399 信 箱)
国 外 发 行 代 号:M8256
中 国 标 准 连 续 出 版 物 号: ISSN 1005—1252
CN 11—5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 21 Number 7 July 2013

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology
Sponsor: China Association for Mental Health
Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology
(5 Ankang Lane,Dewai,Beijing 100088,China)
E-mail: jkxl@chinajournal.net.cn
http://jkxl.chinajournal.net.cn/
Director of Editorial Board: Cui Yitai
Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang
Managing Director: Li Jianming
Editorial Director: Duan Jianxun
Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei
English Editor: Yang Shaoqing
Printing: Printing Plant of Hebei University of Technology
Domestic Distributor: China Local Post Office
Code No.: 18—285
Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)
Code No.: M8256
CSSN: ISSN 1005—1252 CN 11—5257/R